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§ 1 Dnr KUN 2014/25-041 

Årsbokslut 2014 för kulturnämnden  

Beslut 

Kulturnämnden beslutar att fastställa bokslut för år 2014. 

Ärendet 

Nämnden redovisar 127,2 miljoner kronor i nettokostnader för året. Det innebär en positiv 

avvikelse jämfört med budget om 5,0 miljoner kronor, ett utfall i paritet med prognosen i 

samband med tertialbokslut två där utfallet prognostiserades till 127,1 miljoner kronor. 

Största positiva avvikelsen redovisar verksamheten musikskola. Utfallet blev 3,4 miljoner 

kronor lägre jämfört med budget för året och ungefär samma utfall som år 2013. 

Förklaringen är att antagande om antal elevplatser och därmed kostnaderna för året var för 

högt i förhållande till utfallet. 

Avseende uppfyllelse av kulturnämndens mål kan konstateras bättre resultat än målvärde i 

flera verksamhetsområden. I upplevelsen av kulturutbud och påverkansgrad redovisas lägre 

målvärden. Kultur- och fritidsenheten har för avsikt att följa upp resultat i samverkan med 

anordnarna under 2015 i syfte att stimulera förbättringar. 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 januari 2015 

Yrkanden 

Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag.  

Mattias Qvarsell (S) yrkade, med instämmande av Åsa Marnell (MP) och Aron Bengtegård 

(V), att Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet föreslår  

1) Att utreda åtgärder för att tillgängliggöra musikskolan för fler barn. 

2) Att ändra den ekonomiska fördelningsprincipen så att eventuellt överskott inom 

biblioteksverksamheten fördelas till enheterna för att stärka deras verksamhet. 

3) Att i årsbokslutet notera varje biblioteksenhets (privata och kommunala) ekonomiska 

utfall.  

Hans Peters (C) yrkade avslag på Mattias Qvarsells (S) yrkande.  

Beslutsgång 

Ordförande Hans Peters (C) ställde först sitt bifallsyrkande till stadsledningskontorets 

förslag mot avslag och fann att nämnden bifallit detta. 

Ordförande Hans Peters (C) ställde därefter Mattias Qvarsells (S) tilläggsyrkande mot sitt 

avslagsyrkande och fann att nämnden avslagit Mattias Qvarsells (S) yrkande.  
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Protokollsanteckningar 

Mattias Qvarsell (S), Åsa Marnell (MP) och Aron Bengtegård (V) lät anteckna följande till 

protokollet.  

 

”Nackabornas tillgång till kultur hindras av politiken, inte av ekonomin. 2014 gjorde 

kulturnämnden drygt 3 miljoner överskott på musikskolan, biblioteksbudgeten hade 1 

miljon kr kvar. Pengar som borde använts till kultur i Nacka.  

Kulturnämnden gör mycket, men inte tillräckligt, för att alla Nackabor ska få del av en 

engagerad kultur. Trots ekonomiskt utrymme avslår Alliansen förslagen om förbättrad 

ekonomisk omfördelning. Samtidigt som nämnden redovisar detta överskott visar det sig 

att kulturnämnden har avslagit nackabornas ansökningar om pengar till offentliga 

kulturarrangemang, med motiveringar att pengarna är slut. 

Så ska vi inte hantera medborgarnas engagemang. Politiken ska vara på medborgarnas sida. 

Det bör därför vara möjligt för kulturnämnden att göra smärre omfördelningar inom 

ramen för sin budget.” 

  

- - - - - 
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§ 2  Dnr KUN 2015/4-869 

Uppföljning av kulturpengen för perioden 2012-2014 

Beslut 

1. Kulturnämnden noterar redovisningen till protokollet. 

2. Kulturnämnden ger direktören för arbete och fritid i uppdrag att genomföra en 

utredning av kulturpengens konstruktion avseende upplägget med treårscykler 

kopplat till antalet kriterier och kulturpengens belopp per barn och elev.  

Ärendet 

I detta ärende redovisas en sammanställd uppföljning av kulturpengens användning under 

perioden, höstterminen 2011 till och med vårterminen 2014. De flesta verksamhetsledare 

uppger att de känner till kriterierna för kulturpengen, och att de har en planering för 

kulturverksamheten. De redovisar även att barnen har fått ta del av kulturverksamhet i 

enlighet med kriterierna. En kundundersökning har genomförts årligen bland alla föräldrar 

inom förskola, pedagogisk omsorg, förskoleklass och i år 2, samt bland elever och föräldrar 

i år 5 och 8. Elever och föräldrar fick ta ställning till något av följande påståenden; 

 Mitt barn får ta del av kulturverksamhet av god kvalitet i skolan 

 Mitt barn får ta del av god kvalitet i skolan/familjedaghemmet 

 

Resultatet visar en hög kundnöjdhet, omkring 80 procent, bland föräldrar i förskolan, 

förskoleklass, år 2 samt elever i år 5. Elever i år 8 har dock ett lägre resultat, 67 procent, 

varav andelen som svarat ”stämmer mycket bra”, endast uppgick till 17 procent. Föräldrar 

inom den pedagogiska omsorgen är mest nöjda av alla grupper. Där är andelen positiva 

svar 96 procent, varav över 80 procent svarar att påståendet ”stämmer mycket bra”. 

Uppföljningen visar att det finns ett behov av att utvärdera kulturpengens konstruktion 

avseende upplägget med treårscykler kopplat till antalet kriterier och kulturpengens belopp 

per barn och elev. 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 februari 2015  

Bilaga: Kriterier för kulturpeng i förskoleverksamhet 

Bilaga: Kriterier för kulturpeng i grundskolan 

Yrkanden 

Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters (C) yrkande.  
 
- - - - - 
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§ 3 Dnr KUN 2014/32-040 

Internbudget 2015  
Återremiss av punkt 3, fastställande av nyckeltal och målvärden för perspektivet insatta 

resurser. 

Beslut 

Kulturnämnden fastställer nyckeltal och tillhörande målvärden för perspektivet insatta 

resurser för år 2015 enligt figur 1 nedan. 

 
Figur 1) Nyckeltal och målvärden för insatta resurser år 2015  

 

Strategiskt mål 

(koppling övergripande) 

Nyckeltal Utfall Mål- 

värde 

2014 

Mål- 

värde 

2015 

Insatta resurser 

Kulturaktiviteterna är välbesökta och 

efterfrågade av medborgarna (Effektivt 

resursutnyttjande) 

Nyttjandegraden av varje enskilt kulturhus lokaler för 

prioriterade grupper ska följa avtalad nivå. (fyra 

kulturhus) 

3 4 4 

Kultur finansierad av kommunen är 

kostnadseffektiv (Effektivt 

resursutnyttjande) 

Andel fler deltagare i musik-/kulturskola i åldersgruppen 

7-15 år, % -enheter 

15 Nytt ≥15 

Andel lägre kostnad för ett biblioteksbesök, jämfört med 

referenskommuner, % 

57 Nytt ≥57 

Andel lägre kostnad för ett boklån inom 
biblioteksverksamheten, jämfört med 

referenskommuner, % 

7 Nytt ≥7 

Ärendet 

Kulturnämnden beslutade 18 december 2014 (KUN 2014/32-40, § 65) att återremittera 

skrivningarna om insatta resurser i figur 2 till kultur och fritidsenheten, i syfte att tydliggöra 

att det handlar om ett effektivitetsmått. 

Nyckeltalen som föreslogs i ärendet, kopplat till det strategiska målet Kultur finansierad av 

kommunen är kostnadseffektiv, indikerar inte effektivitet. Det vill säga de ger ingen 

information om huruvida Nacka kommun, i relation till andra finansiärer (kommuner med 

mera), är billigare eller dyrare på att producera kulturaktiviteter. 

Nacka kommun använder cirka 40 till 50 procent mer resurser på kulturverksamhet per 

innevånare, jämfört med genomsnittet för länet. Det är en medveten politisk prioritering 

och förväntning bör vara att nackas invånare får minst motsvarande mer output i form av 

fler kulturaktiviteter och eller högre kvalitet per kulturaktivitet. Om så inte är fallet kan 

verksamhetsområdet inte anses uppfylla bedömningen för god ekonomisk hushållning. 

Kulturnämnden föreslås fastställa nya indikatorer för detta mål enligt figur 3, nedan. 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 januari 2015 
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Yrkanden 

Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters (C) yrkande.  

 

- - - - - 
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§ 4 Dnr KUN 2013/55-865 

Lägesrapport vård och underhåll av offentlig konst i 

stadsmiljön 2015 

Beslut 

1. Kulturnämnden noterar informationen till protokollet 

2. Kulturnämnden beslutar att ge direktören för arbete och fritid i uppdrag att ta fram 

en reviderad vård- och underhållsplan för år 2015-2016 gällande offentlig konst i 

stadsmiljön. 

Ärendet 

Kulturnämnden har ansvar för vård och underhåll av kommunens offentliga konst på 

allmän plats i stadsmiljön, vilket i dagsläget omfattar totalt 42 konstverk. I mars 2014 antog 

kulturnämnden en vård och underhållsplan för den offentliga konsten år 2014-2015. I 

enlighet med denna plan har Nacka kulturcentrum producerat skyltar till sexton verk, som 

saknade skyltar vid genomförd inventering, samt återfunnit två verk som uppgivits som 

saknade. Nacka kulturcentrum har lagt upp en första etapp för renoveringsåtgärder av de 

tolv verk som är i mest akut behov av åtgärder. Arbetet påbörjas under våren så snart 

vädret tillåter. En sista etapp i inventeringen, av återstående femton verk inom nämndens 

sansvarsområde, är beställd och ska vara slutförd senast den 21 april. I samband med det 

finns behov av att ta fram en reviderad vård och underhållsplan som täcker in hela 

konstbeståndet. 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 januari 2015 

Bilaga: Vård och underhållsplan för offentlig konst i Nacka kommun 

Yrkanden 

Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters (C) yrkande.  

 

- - - - - 
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§ 5 Dnr KUN 2014/46-300 

Politikerinitiativ - Utred konsekvenser av försäljning till 

Rikshem 

Beslut 

Kulturnämnden anser initiativet färdigbehandlat. 

Ärendet 

Mattias Qvarsell (S) har skickat ett politikerinitiativ till kulturnämnden den 20 november, 

angående en utvärdering av hur kommunens fastighetsaffär med Rikshem påverkar 

nämndens verksamhet. Kommunstyrelsen kommer vara avtalsförande part med Rikshem 

och varken på kort eller lång sikt är kulturnämndens verksamhet under påverkan. Initiativet 

anses därmed besvarat. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 5 februari 2015  

Bilaga: Politikerinitiativ 

Yrkanden 

Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters (C) yrkande.  

Protokollsanteckningar 

Mattias Qvarsell (S) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Kulturlivet får stryka på foten när hyrorna höjs. En osäker konsekvens av kommunens 

gigantiska fastighetsförsäljning i december 2014 är den långsiktiga hyresutvecklingen. 

Lokalerna, som framförallt omfattar skolor och äldreboenden, såldes till en ägare som 

prioriterar avkastning på investerade medel högre än Nacka kommuns ambitioner inom 

kulturområdet. Detta innebär också att kulturbudgeten kommer att påverkas indirekt vad 

gäller villkoren för den kulturverksamhet som bedrivs i de sålda lokalerna.” 

 

- - - - - 
  



12 (24) 
 17 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kulturnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 6 Dnr KUN 2014/36-003 

Ökad service för låntagarna på Nackas bibliotek 
Politikerinitiativ från Monica Segerman (M), ledamot i Kulturnämnden 3 november 2014 

Beslut 

Kulturnämnden noterar att registrering av bibliotekslån måste ske i enlighet med 

bestämmelserna i personuppgiftslagen. Utifrån personuppgiftslagens bestämmelser är 

registrering av enskilds tidigare bibliotekslån begränsade.  

Politikerinitiativet anses därmed färdigbehandlat. 

Ärendet 

Monica Segerman (M) har lämnat in ett politikerinitiativ med förslag att när man registrerar 

ett lån ska det komma upp en ruta i fall man tidigare har lånat boken och ställa frågan om 

man verkligen vill låna den igen.  

Enligt Datainspektionen får biblioteket inte lagra personuppgifter som kan kopplas till lån 

efter det att mediet återlämnas. Detta gäller inte medielån med koppling till skulder och 

avgifter. 

Undantag ges endast för låntagarkategorin Boken Kommer. Registrering av bibliotekslån 

måste ske i enlighet med bestämmelserna i personuppgiftslagen. Utifrån 

personuppgiftslagens bestämmelser är registrering av enskilds tidigare bibliotekslån 

begränsade. 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 januari 2015  

Bilaga: Politikerinitiativ  

Yrkanden 

Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters (C) yrkande.  

 

- - - - - 
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§ 7 Dnr KUN 2012/23-869 

Upphandling av gemensam webbportal för 

folkbiblioteken 

Beslut 

Kulturnämnden ger kultur- och fritidsenheten i uppdrag att upphandla en ny gemensam 

webbportal i vilken samtliga folkbibliotek ska ingå. 

Ärendet 

Avtalsperioden för den nuvarande webbportalen går ut i början av 2016 och upphandling 

av ny webbportal måste påbörjas i början av 2015.  

Kulturnämnden beslutade i maj 2011 att ge kultur- och utbildningsenheten i uppdrag att 

upprätta en gemensam webbportal i vilken samtliga folkbibliotek ska ingå. 

Upphandling genomfördes 2011 och i mars 2102 skrevs det avtal med Axiell om införandet 

av webbportalen ARENA. Portalen lanserades i slutet av 2012 och ersatte då den tidigare 

webbkatalogen OPAC. 

ARENA har varit i drift drygt två år och biblioteken har funnit ett arbetssätt att arbeta med 

webben och nå ut till Nackas biblioteksanvändare. Arbete har varit framgångsrikt då antalet 

webbesökare har ökat med 209 procent de två första åren. 

Utvecklingsarbetet ska fortsätta men enheten och bibliotekens roll ska ses över och 

eventuellt förändras.  

Åren 2010-2012 redovisar besökssiffrorna för den tidigare webbkatalogen OPAC. Åren 

2013- 2014 redovisar besökssiffrorna för ARENA 

Antal besök på webben  2010 2011 2012 2013 2014 

Alla bibliotek 53 565 80 404 86 182 238 955 266 349 

 

Avtalet med Axiell går ut i början av 2016 och upphandling av ny webbportal måste 

påbörjas i början av 2015. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 26 januari 2015  

Yrkanden 

Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.  

Mattias Qvarsell (S) yrkade att upphandlingen ska föregås av en i nämnden redovisad 

behovsinventering hos befintliga bibliotek i Nacka. 

Ordförande Hans Peters (C) yrkade avslag på Mattias Qvarsells (S) tilläggsyrkande.  
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Beslutsgång 

Ordförande Hans Peters (C) ställde först sitt bifallsyrkande till kultur- och fritidsenhetens 

förslag mot avslag och fann att nämnden bifallit detta.   

Ordförande Hans Peters (C) ställde därefter Mattas Qvarsells (S) tilläggsyrkande mot sitt 

avslagsyrkande och fann att nämnden avslagit Mattias Qvarsells (S) yrkande.  

Kulturnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 

 

Kulturnämnden noterar till protokollet att biblioteken kommer att involveras i 

upphandlingsprocessen.  

- - - - - 
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§ 8 Dnr KUN 2015/2-613 

Specifika auktorisationsvillkor för kundval musikskola 

Beslut 

1. Kulturnämnden beslutar att anta specifika auktorisationsvillkor för kundval 

musikskola enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen. Villkoren träder i kraft från och med 

den 1 februari 2015. 

2. Kulturnämnden beslutar att i bilagan 1 till tjänsteskrivelsen, Specifika 

auktorisationsvillkor Musikskola, på sidan 10 i punkt 24 läggs till FÖRVÄRVAD 

PÅ ANNAT SÄTT, så att punkten antas i följande formulering ”Anordnaren ska 

erbjuda lärare med högskolekompetens inom området eller motsvarande 

kompetens förvärvad på annat sätt, pedagogisk skicklighet förvärvad 

genomutbildning och erfarenhet avsedd för den undervisning de ska bedriva. 

Lärarna ska kontinuerligt erhålla kompetensutveckling.” 

Ärendet 

Den 24 november 2014 antog kommunfullmäktige ett nytt reglemente för kundval, i Nacka 

kommun, som börjar gälla den 1 februari 2015. Av reglementet framgår vilka generella 

auktorisationsvillkor som är gällande för alla kundval i kommunen. Varje nämnd ska utifrån 

de generella auktorisationsvillkoren anta specifika auktorisationsvillkor för varje kundval.  

 

Tidigare ”Tillämpningsanvisningar” för Musikskolan har anpassats till nu gällande 

”specifika Auktorisationsvillkor”, samt uppdaterats med anledning av kommunfullmäktiges 

beslut om nya generella auktorisationsvillkor. Uppdateringarna är att ”barn och unga 

mottagna i särskola, kan erhålla en extra check för det ämne som väljs” samt ett 

förtydligande om att ”utbetalning av check sker tolv månader per år och sker 30 dagar efter 

fakturans ankomstdatum”. 

 

Nytt för alla auktorisationsvillkor är att en uppföljningsplan av insatsernas resultat och 

effektivitet samt nöjdhet ska biläggas auktorisationsvillkoren. Uppföljningsplanen 

innehåller de uppföljningsaktiviteter som sker av kommunen.  

 

Föreslagna auktorisationsvillkor har sin utgångspunkt från kommunfullmäktiges reglemente 

för kundval, som träder i kraft 1 februari 2015. 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 januari 2015  

Bilaga: Specifika auktorisationsvillkor för kundvalet Musikskolan 

Bilaga: Uppföljningsplan 
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Yrkanden 

Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag till beslut samt 

yrkade ett tillägg att i bilagan 1 till tjänsteskrivelsen, Specifika auktorisationsvillkor 

Musikskola, på sidan 10 i punkt 24 läggs till FÖRVÄRVAD PÅ ANNAT SÄTT, så att 

punkten antas i följande formulering ”Anordnaren ska erbjuda lärare med 

högskolekompetens inom området eller motsvarande kompetens förvärvad på annat sätt, 

pedagogisk skicklighet förvärvad genomutbildning och erfarenhet avsedd för den 

undervisning de ska bedriva. Lärarna ska kontinuerligt erhålla kompetensutveckling.” 

Åsa Marnell (MP) yrkade, med instämmande av Kerstin Barve (NL), bifall till Hans Peters 

(C) tilläggsyrkande.  

Mattias Qvarsell (S) yrkade, med instämmande av Åsa Marnell (MP) och Aron Bengtegård 

(V), återremiss för att säkerställa att personalen i den privatiserade verksamheten inte får 

sämre villkor än om de vore anställda av kommunen. Detta avser så väl 

anställningsförhållanden, arbetsvillkor, arbetsmiljö som meddelandeskydd. Medborgarnas 

möjlighet till granskning av hur skattepengar används ska säkerställas så långt som möjligt i 

enlighet med offentlighetsprincipens syften. 

Auktorisationsvillkoren ska inte utestänga enmansentreprenörer som kan driva 

högkvalitativ musikundervisning. 

 

Ordförande Hans Peters (C) yrkade avslag på Mattias Qvarsells (S) återremissyrkande.  

Beslutsgång 

Ordförande Hans Peters (C) ställde först Mattias Qvarsells (S) återremissyrkande mot sitt 

avslagsyrkande och fann att nämnden har avslagit Mattias Qvarsells (S) återremissyrkande.   

 

Ordförande Hans Peters (C) ställde sitt bifallsyrkande inklusive tillägget mot avslag och 

fann att nämnden bifallit detta.  

Protokollsanteckningar 

Mattias Qvarsell (S), Åsa Marnell (MP) och Aron Bengtegård (V) lät anteckna följande till 

protokollet.   

 

”Många skickliga kulturutövare och potentiella musiklärare stängs idag ute från 

kommunens musikskolestöd då villkoren för att få driva musikskola ibland är för 

omfattande och i praktiken inte tillåter enmansentreprenörer. 

 

Öppenhet och mångfald är centrala begrepp i Nacka. Det är till och med Nackas vision. 

Det är märkligt att vi ska behöva ta hjälp av lagstiftarna för att i Nacka få till den öppenhet 

som så länge varit signum för den svenska offentlighetsprincipen. Medborgarna ska kunna 

granska var skattepengarna tar vägen. Även om kommunen lagt ut driften av sin 

verksamhet på någon annan. Personalen måste tillförsäkras arbetsvillkor som inte är sämre 
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än vad en ickeprivatiserad verksamhet har. Som kommun ska vi inte bidra till en 

konkurrenssituation där arbetsmiljö, kollektivavtal och lagstiftning sätts ur spel.” 

 

Hans Peters (C), Susann Markow (M), Gertrud Lindgren (FP) och Lydia Liu (KD) lät 

anteckna följande till protokollet.  

 

”Socialdemokraterna yrkade med stöd av MP och V att ärendet skulle återremitteras för att 

ändra i auktorisationsvillkoren. 

 

Vi avslog oppositionens återremissyrkande. För det första är det kommunfullmäktige som 

fastställer de generella villkoren. Och för det andra så tillgodoses kommunens och de 

anställdas intressen genom att företag som har auktorisation, årligen, ska redovisa sin 

verksamhet för kommunen. Vidare gäller ändrade regler för mer insyn, meddelarfrihet och 

öppenhet enligt tillägg i kommunallagen från 1/1 2015.” 

 

- - - - - 
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§ 9 Dnr KUN 2008/2-805 

Val av ny ledamot till kulturprisjuryn efter Ewa 

Jäderberg (S) som inte längre ingår i kulturnämnden 

Beslut 

1. Kulturnämnden återväljer Hans Peters (C) och Susann Markow (M) som ledamöter 

av kulturprisjuryn. 

2. Kulturnämnden utser Kerstin Barve (NL) och Lovisa Emanuelsson (S) till nya 

ledamöter av kulturprisjuryn. 

3. Kulturnämnden beslutar att antal ledamöter i kulturprisjuryn utökas från 3 till 4 

samt att det noteras att ordförande i kulturprisjuryn har utslagsröst.   

Ärendet 

I oktober 2006 beslöt kulturnämnden att inrätta kulturstipendier för 16-25-åringar. Beslut 

om vem eller vilka som ska få stipendierna fattas av en jury som består av tre personer; 

nämndens ordförande, ytterligare en ledamot från den politiska majoriteten i nämnden och 

en från oppositionen.  

Under år 2014 har juryn bestått av Hans Peters, ordförande (C), Susann Markow, 1:e vice 

ordförande (M) och Ewa Jäderberg (S). Det finns inga förslag på att ersätta Hans Peters 

och Susann Markow. Därför föreslås omval för dem.  

Ewa Jäderberg (S) ingår sedan årsskiftet inte i kulturnämnden. Det behöver därför utses en 

ny ledamot från den politiska oppositionen i nämnden till kulturprisjuryn. Kultur- och 

fritidsenheten har inget förslag till ny ledamot. Det är en fråga för nämnden att föreslå nya 

ledamöter till juryn. 

 

Förslag på en ny ledamot till kulturprisjuryn lämnas på kulturnämndens sammanträde den 

17 februari 2015. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 28 januari 2015 

Yrkanden 

Kerstin Barve (NL) yrkade att Kerstin Barve (NL) utses till ny ledamot av kulturprisjuryn.  

Mattias Qvarsell (S) yrkade att Lovisa Emanuelsson (S) utses till ny ledamot av 

kulturprisjuryn.   

Ordförande Hans Peters (C) yrkade att antal ledamöter i kulturprisjuryn utökas från 3 till 4 

samt att det skulle noteras att ordföranden i kulturprisjuryn har utslagsröst.  
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Beslutsgång 

Ordförande Hans Peters (C) ställde Kerstin Barves (NL) och Mattias Qvarsells (S) 

yrkanden mot avslag och fann att nämnden bifallit dessa.  

Ordförande Hans Peters (C) ställde sitt yrkande mot avslag och fann att nämnden har 

bifallit detta.  

- - - - - 
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§ 10  Dnr KUN 2015/3-012 

Yttrande över förslag till detaljplaneprogram för Ältas 

nya centrum 

Beslut 

1. Kulturnämnden beslutar att anta förslag till yttrande enligt tjänsteskrivelsens bilaga.   

2. Kulturnämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet. 

Ärendet 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har beslutat att sända detaljplaneprogram för nya Älta 

centrum på samråd. Förslaget innebär bland annat ett nytt kommersiellt centrum, ett 

kultur- och fritidskvarter i nuvarande centrumbyggnad, och en förtätning med ca 1 400 

bostäder. Syftet är att utveckla området så att det upplevs som en småstad.  

 

Programförslaget beaktar inte bibliotekets behov och förutsättningar till utveckling. Risken 

är stor att biblioteket förlorar i antal besök då hela den kommersiella verksamheten flyttar 

ut till ett nytt centrum. Förslaget tillvaratar inte heller behovet av ändamålsenliga lokaler för 

musik- och kulturskoleverksamhet. I programmet omnämns inte offentlig konst. I den 

fortsatta planeringen ska ett konstprogram för hela programområdet tas fram, liksom en 

analys kring behovet av ändamålsenliga kulturskolelokaler för eget skapande. Platser för 

spontankultur och utomhusscen bör analyseras vidare i den fortsatta planeringen. 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 februari 2015 

Bilaga: Detaljplaneprogram för nya Älta centrum 

Bilaga: Förslag till kulturnämndens yttrande 

Yrkanden 

Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Kulturnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

 

Kulturnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  

 

Kerstin Barve (NL) deltog inte i handläggningen pga jäv.  

Protokollsanteckningar 

Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet.  
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”Älta Kulturknut bör liksom Älta bibliotek ligga i anslutning till den kommersiella 

verksamheten.” 

 

Hans Peters (C) och Gertrud Lindgren (FP) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Mycket bra att det påpekas att biblioteken bör ligga där många människor rör sig, alltså i 

nya centrum där affärerna kommer att finnas.” 

 

- - - - - 
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§ 11 Dnr KUN 2015/5-809 

Yttrande över detaljplan för Kil 1:5 före detta Graninge 

stiftsgård i Boo 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar att anta förslag till yttrande enligt tjänsteskrivelsens bilaga.  

Kulturnämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet. 

Ärendet 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har beslutat att sända förslaget till detaljplan för Kil 1:5 

före detta Graninge stiftsgård på samråd till berörda parter. Det övergripande syftet med 

planarbetet är att pröva lämpligheten i att bygga bostäder i detta, ur natur- och 

kulturhänseende, intressanta område. Hela området har en känslig miljö med höga 

kulturvärden och beskrivs i kulturmiljöprogrammet som ett landmärke. Det mest 

betydelsefulla kulturhistoriska värdet är huvudbyggnadens utsikt mot Baggensfjärden och 

hur huvudbyggnaden upplevs från sjösidan. Förslaget till detaljplan tillvaratar kulturmiljöns 

värden genom att behålla de kulturhistoriskt mest intressanta byggnaderna. Dessutom ska 

den nya bebyggelsen integreras i naturen och underordnas nuvarande huvudbyggnadens 

monumentala särställning i landskapet. Offentlig konst saknas i gestaltningsprogrammet. 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 februari 2015  

Bilaga: Detaljplan för Kil 1:5 före detta Graninge stiftsgård i Boo 

Bilaga: Gestaltningsprogram  

Bilaga: Antikvarisk förundersökning Graninge stiftsgård 

Bilaga: Förslag till kulturnämndens yttrande 

Yrkanden 

Ordförande Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Susann Markow (M), bifall till 

stadsledningskontorets förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters (C) yrkande.  

 

Kulturnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  

 

- - - - - 
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§ 12  

Anmälningar  

Beslut 

1. Kulturnämnden noterar till protokollet att den tagit del av handlingar.  

2. Kulturnämnden beslutar att ge uppdrag till direktör för arbete och fritid att bereda 

politikerinitiativet Konstnärlig utsmyckning i Nackasalen och sedan återkomma till 

nämnden med tjänsteskrivelse och förslag till beslut. 

Skrivelser 

Reseberättelse Bok & Biblioteksmässan, Aron Bengtegård (V)  

Delegationsbeslut  

Peng Direkt till Joseph Adaimy för att arrangera en jullovsfest den 27 december 2014 

Avslag på Osama Ahmeds ansökan om Peng Direkt med hänvisning att Peng Direkt inte 

delas ut för idrottsverksamhet 

Avslag på Hermon Berhanes ansökan om Peng direkt med hänvisning till att stipendiet inte 

deals ut till skolarbeten eller idrottsverksamhet.   

Övrigt  

Politikerinitiativ Konstnärlig utsmyckning i Nackasalen mm, Hans Peters (C), Susann 

Markow (M), Gertrud Lindgren (FP), Lydia Liu (KD), den 17 februari 2015  

  

- - - - - 
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§ 13 

Övriga frågor  

Beslut 

Kulturnämnden beslutar att två ledamöter från majoriteten och en ledamot från 

oppositionen deltar i konferensen i Sigtuna den 15-16 april 2015. 

Ärendet 

Riksförbundet Sveriges museer håller museernas årsmöte i Sigtuna den 15-16 april. Temat 

för mötet är hur museisektorn kan vara med och påverka det samhälle som vi verkar i: 

Museet – ett nav i demokratin. Hur står vi som sektor rustade inför samhällets 

förändringar?  

Handlingar i ärendet 

Inbjudan till årsmöte i Sigtuna från Riksförbundet Sveriges museer.   

Yrkanden 

Ordförande Hans Peters (C) yrkade att två ledamöter från majoriteten och en ledamot från 

oppositionen deltar i konferensen i Sigtuna den 15-16 april 2015.  

Beslutsgång 

Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters (C) yrkande.  

 

- - - - - 
 

 


